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Pohjois-Pohjanmaan liitto pyytää lausuntoa vaihemaakuntakaavan
luonnoksesta, joka koskee seuraava pääteemat:

• Aluerakenne ja saavutettavuus
• Liikennejärjestelmä ja logistiikka-alueet
• Energiantuotanto, varastointi ja siirto
• Viherrakenne ja ekosysteemipalveluiden tarkastelu
•   Energiamurroksen vaikutukset maankäytön suunnitteluun ja
 ilmastovaikutusten arvioinnin kehittäminen

Kj:n esitys Limingan kunta antaa lisäselvityksenä olevan lausunnon.

Päätös Keskustelun aikana Tuomas Okkonen esitti Marko Pietilän ja Asko
Laukkasen kannattamana seuraavia muutoksia lausuntoluonnoksen kohtiin
1. ja 2. sekä lisäyksenä yhden kappaleen seuraavasti:

Muutettu teksti kohtaan 1.
Limingan kunta jättää mielipiteensä energia- ja
ilmastovaihemaakuntakaavan valmisteluaineistoon koskien Limingan
tuulivoimapotentiaalista aluetta. Limingan kunnan alueelta poistettavaksi
merkityt tuulivoimapuistoalueet olisi tutkittava kompensaation
näkökulmasta. Kompensaatio voisi olla vaikka merelle sijoittuvat
tuulipuistot.

Muutettu teksti kohtaan 2.
Ilmastonmuutoksen hillinnän ja siihen sopeutumisen kannalta energia on
keskeinen alueidenkäytöllinen kysymys, johon sisältyy sekä energian
tuotantoon, siirtoon että kulutukseen liittyvä alueidenkäytön yleispiirteinen
ohjaus. Limingan kunta näkee, että energiatuotannon turvaamiseksi
turpeen ja hakkeen tuotannon aloittaminen/jatkaminen tulee turvata myös
pidemmällä aikavälillä. Myös uusiutuvat energiatuotantomahdollisuudet
(mm. aurinkoenergia, geoenergia, kiertotalous/bioenergia jne.) josta on
jatkuvasti kasvava kysyntä, tulisi tutkia ja ottaa huomioon
maakunnankaavan tasolla.

Lisättävä teksti lausuntoon
Älykkään ekosysteemipalveluiden yhtenä osa-alueena on älykäs
elintarviketuotanto. Älykäs elintarviketuotanto tarkoittaa monen muun
ohella ”ruokaa ilman peltoja”. Eläinperäiselle raaka-aineelle,
erityisesti karjalihalle esitetään vaihtoehtoisia ratkaisuja muun muassa
hyönteistuotannosta ja
kasviproteiineista, siirtyminen kasvispainoitteiseen ruokavalioon on myös



oleellinen asia. Teknologian tutkimuskeskus VTT Oy on julkaissut tiekartan
kohti uutta elintarviketuotantoa, johon on kirjattu tiekartta
muutospolkuineen kohti älykästä elintarviketuotantoa. Tiekartassa
todetaan, että kasvisvaihtoehtojen lisäksi uudet ruuantuotantoteknologiat ja
biotekninen tuotanto korvaavat tulevaisuudessa mitä suuremmassa määrin
nykyistä elintarviketuotantoa.
Tämä voidaan perustellusti nähdä uhkakuvana lihan- ja maidontuotannolle
ja kehityskulkuna näiden alojen alasajoa.L imingan kunta näkee, että
älykäs elintarviketuotanto tulee jättää pois energia- ja
ilmastovaihemaakuntakaavasta.

Puheenjohtaja totesi, että koska on tullut pohjaehdotuksesta poikkeava
kannatettu esitys asiasta on äänestettävä. Puheenjohtaja ehdotti
kädennostoäänestystä kohdan 1, 2 ja lisäystekstin osalta. Äänestystapa ja
järjestys hyväksyttiin.

Suoritetuissa äänestyksissä

Kohta 1.
Pohjaehdotuksen mukaisen lausuntotekstin kannalla olivat: Juho
Pakaslahti, Asko Laukkanen, Teemu Sanaksenaho, Minna Rautio, Heidi
Haataja, Senja Kovaniemi,Marko Pietilä ja Tiina HIntikka.
Tuomas Okkosen esityksen kannalla oli Tuomas Okkonen.
Puheenjohtaja totesi, että pohjaehdotukseen ei tältä osin tehty  muutosta.

Kohta 2
Kunnanhallitus päätti keskustelun jälkeen hyväksyä yksimielisesti
seuraavan tekstin

Ilmastonmuutoksen hillinnän ja siihen sopeutumisen kannalta energia on
keskeinen alueidenkäytöllinen kysymys, johon sisältyy sekä energian
tuotantoon, siirtoon että kulutukseen liittyvä alueidenkäytön yleispiirteinen
ohjaus. Limingan kunta näkee huoltovarmuuden kannalta, että
energiatuotannon turvaamiseksi turpeen ja hakkeen tuotannon
aloittaminen/jatkaminen tulee turvata myös pidemmällä aikavälillä. Myös
uusiutuvat energiatuotantomahdollisuudet (mm. aurinkoenergia,
geoenergia, kiertotalous/bioenergia jne.) josta on jatkuvasti kasvava
kysyntä, tulisi tutkia ja ottaa huomioon maakunnankaavan tasolla

Lisättävä teksti
Pohjaehdotuksen mukaisen lausuntotekstin kannalla olivat: Juho
Pakaslahti, Senja Kovaniemi, Tiina Hintikka, Teemu Sanaksenaho, Minna
Rautio ja Heidi Haataja.
Tuomas Okkosen esityksen kannalla olivat Tuomas Okkonen, Asko
Laukkanen ja Marko Pietilä.
Puheenjohtaja totesi, että pohjaehdotukseen ei tältä osin tehty  muutosta.

Kunnanhallitus hyväksyi lisäselvityksenä olevan lausunnon edellä
mainitulla muutoksella.

Merkitään, että Liisa Kylmänen poistui kokouksesta ennen
päätöksentekoa.




